

#### **4. VP for Pedagogical affairs – VP Affaires pédagogiques: Marianna Cosco/ Diane Werhert**

*French below*

##### **ADMINISTRATIVE INFO**

In June 2022, the former Vice-President in charge of Pedagogical Affairs, Mr Karim Kettani, had his mandate come to an end as his youngest daughter graduated and left the school.

He was replaced by two VPs: Marianna Cosco (IT Section) and Diane Werhert (FR Section).

The two VPs with 3 newer Board Members form the PED Team (Josephine Norris, Yannick Hartstein and Nicholas Costello):

- Josephine Norris will be following the BAC issues in particular.
- Yannick Hartstein will be following up on Nursery/Primary cycle issues.
- Nicholas Costello will focus on issues related to inclusion in the broadest sense.

With the Section Representatives of the eight linguistic sections (BG, DE, EN, ET, FR, IT, NL, RO) and of the pupils without a linguistic section (SWALS), the PED Team forms the PED Group who meets once a month. Minutes of the meetings are sent to all Class Representatives for distribution to parents.

The Class representatives elections took place at the very beginning of this school year and luckily, the elections for Nursery and Primary class representatives have been held in situ for the first time after the COVID time.

We would like to congratulate the parents who were (re-)elected for this school year 2022-2023.

In September 2022, two members of the management team of EEB4 were appointed:

- M. Markko Mattus, Director of EEB4;
- Ms. Sandra Maset-Calpe, Deputy Director Secondary Cycle at EEB4.

The APEEE President and the two PED VPs will meet monthly with Ms. Maset-Calpe in order to discuss pedagogical issues concerning the Secondary pupils.

##### **B-TEST MONITORING SYSTEM**

The monitoring system for B-tests that was set up last October 2021 continues to be active and proves to be fruitful.

Some teachers were able to adapt their grading according to the incidents that occurred during the B-test.

Before each B-test session, our APEEE communications officer sends an email to the S4-S6 Class Reps to remind them where they can find the B-test incident form on the APEEE website.

The B-test Monitoring team is composed of 5 Members and supervised by our APEEE President, Stephanie Buus:

- Damaris Clares Fernandez, NL Section Rep
- Judith Ecker, DE Section Rep
- Florence Michalak, EN Section Rep
- Erminia Pietrobono, IT Section Rep
- Diane Werhert, FR Section – APEEE VP PED

### **OUR ACTIVITIES**

As part of its normal pedagogical activities, the APEEE has represented the parents of EEBIV in the school's advisory bodies such as:

- the Administrative Board of the EEBIV
- the Education Council for the Nursery and Primary cycles
- the Education Council for the Secondary cycle
- the School Advisory Council.

The APEEE also represented parents in bodies dependent on the Central Office of the European Schools such as the **Central Enrolment Authority** of the Brussels European Schools (CEA) and the Steering Committee (in charge of the issue of 5th European School in Brussels) or dependent on the European Commission (the Monitoring Group of the Brussels European Schools).

The APEEE also continued to support parents of students summoned before the Disciplinary Council, in line with the possibility offered by the general regulations of the European Schools.

Finally, the APEEE has been present in various consultation and monitoring groups convened by Interparents, which brings together the APEEEs of the 13 European schools.

---

### **INFO ADMINISTRATIVE**

En juin 2022, l'ancien Vice-Président chargé des Affaires Pédagogiques, M. Karim Kettani, a vu son mandat prendre fin, sa fille cadette ayant obtenu son diplôme et quitté l'école.

Il a été remplacé par deux VPs : Marianna Cosco (section IT) et Diane Werhert (section FR).

Les deux VPs et trois nouveaux membres du Conseil d'Administration forment le PED Team (Josephine Norris, Yannick Hartstein et Nicholas Costello) :

- Josephine Norris s'occupera plus particulièrement des questions relatives au BAC.
- Yannick Hartstein assurera le suivi des questions relatives au cycle Maternelle/Primaire.
- Nicholas Costello se concentrera sur les questions liées à l'inclusion au sens large.

Avec les Représentants de Section des huit sections linguistiques (BG, DE, EN, ET, FR, IT, NL, RO) et des élèves sans section linguistique (SWALS), le PED Team forme le PED Group qui se réunit une fois par mois. Les procès-verbaux des réunions sont envoyés à tous les représentants de classe pour être distribués aux parents.

Les élections des Représentants de Classe ont eu lieu au tout début de cette année scolaire et par chance, les élections des Reps des classes maternelles et primaires ont eu lieu sur le site de l'école pour la première fois depuis la crise sanitaire due à la COVID.

Nous tenons à féliciter les parents qui ont été (ré)élus pour l'année scolaire 2022-2023.

En septembre 2022, deux membres de l'équipe de direction d'EEB4 ont été nommés :

- Mr Markko Mattus, Directeur de EEB4;
- Mme Sandra Maset-Calpe, Directrice Adjointe du Cycle Secondaire à EEB4.

La Présidente de l'APEEE et les deux VP PEDs se réuniront mensuellement avec Mme Maset-Calpe afin de discuter des questions pédagogiques relatives aux élèves du secondaire.

## **SYSTÈME DE SUIVI DES TEST B**

Le système de suivi des Tests B mis en place en octobre 2021 continue d'être actif et s'avère fructueux.

Certains professeurs ont pu adapter leur notation en fonction des incidents survenus lors du Test B.

Avant chaque session de Test B, notre chargé de communication de l'APEEE envoie un email aux Reps de Classe S4-S6 pour leur rappeler où ils peuvent trouver le formulaire d'incident Test B sur le site internet de l'APEEE.

L'équipe de suivi du Test B est composée de 5 membres et supervisée par notre présidente de l'APEEE, Stephanie Buus:

- Damaris Clares Fernandez, Section de Rep NL
- Judith Ecker, Section de Rep DE
- Florence Michalak, Section de Rep EN
- Erminia Pietrobono, Section de Rep IT
- Diane Werhert, Section FR – APEEE VP PED

## **NOS ACTIVITES**

Dans le cadre de ses activités pédagogiques normales, l'APEEE a représenté les parents de l'EEB IV dans les organes consultatifs de l'école tels que :

- le Conseil Administratif de EEBIV
- le Conseil d'Education des cycles Maternel et Primaire
- le Conseil d'Education du cycle Secondaire
- le Conseil Consultatif de l'Ecole.

L'APEEE a également représenté les parents dans des organes dépendant du Bureau Central des Ecoles européennes tels que l'Autorité centrale des inscriptions des Ecoles européennes de Bruxelles (CEA) et le Comité de pilotage (en charge de la question de la 5ème Ecole européenne de Bruxelles) ou dépendant de la Commission européenne (le Groupe de suivi des Ecoles européennes de Bruxelles).

L'APEEE a également continué de soutenir les parents d'élèves convoqués devant le Conseil de discipline, conformément à la possibilité offerte par le règlement général des Ecoles européennes.

Enfin, l'APEEE a été présente dans divers groupes de consultation et de suivi convoqués par Interparents, qui réunit les APEEEs des 13 écoles européennes.